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RESMİ GAZETE’DE BUGÜN  

 
29 Nisan 2021 Perşembe 

 

YÜRÜTME VE İDARE BÖLÜMÜ 

YÖNETMELİKLER 

–– Belediye Meclisi Çalışma Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– Özel Tiyatroların Projelerine Yapılacak Yardımlara İlişkin Yönetmelikte Değişiklik 

Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– Millî Eğitim Bakanlığı Öğretmenevi ve Akşam Sanat Okulları Yönetmeliği 

 

ANA STATÜ 

–– Türkiye Geleneksel Türk Okçuluk Federasyonu Ana Statüsü 

 

TEBLİĞ 

–– Dgpara Ödeme Kuruluşu A.Ş.’ye Ödeme Kuruluşu Olarak Faaliyet Göstermek Üzere Faaliyet 

İzni Verilmesine İlişkin Karar 

 

YARGI BÖLÜMÜ 

ANAYASA MAHKEMESİ KARARI 

–– Anayasa Mahkemesinin 17/3/2021 Tarihli ve 2017/37237 Başvuru Numaralı Kararı 

  

https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/04/20210429-1.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/04/20210429-2.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/04/20210429-2.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/04/20210429-3.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/04/20210429-4.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/04/20210429-5.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/04/20210429-5.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2021/04/20210429-6.pdf
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TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu: 

Matrah artırımı ve stok affı talepleri 

öne çıkıyor 
TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, kapanın işyerlerine destek ile SGK gibi 

ödemelerin ertelenmesinin yanı sıra matrah artırımı ve stok affı 

taleplerinin ön plana çıktığını söyledi. 

 
ANKARA(DÜNYA) - Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği(TOBB) Başkanı Rifat 

Hisarcıklıoğlu, oda ve borsa başkanlarıyla yaşanan sıkıntılara ilişkin istişare 

süreçlerinin devam ettiğini belirterek, matrah artırımı ve stok affı taleplerinin öne 

çıktığını söyledi. 

Sosyal medya hesabından paylaşımda bulunan Hisarcıklıoğlu, TOBB İç Anadolu ve 

Karadeniz Bölge toplantısında oda ve borsa başkanlarıyla yaşanan sıkıntıları 

görüştüklerini bildirdi. 

Hisarcıklıoğlu, kapanın işyerlerine destek, kamuya olan vergi SGK gibi ödemelerin 

ertelenmesi ve hammadde tedarikinde yaşanan sorunlar yanı sıra matrah artırımı ve 

stok affı taleplerinin ön plana çıktığını söyledi. 
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Hisarcıklıoğlu: Tüm dünya buraya 

gidiyor, bizim bunu kaçırma 

lüksümüz yok 

İHA28.04.2021 16:08 

 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, dünyada e-

ihracatın toplam ihracattaki payının yaklaşık yüzde 4,4 seviyesinde olduğunu 

belirterek, “Tüm dünya buraya gidiyor, bizim de bunu kaçırma gibi lüksümüz yok” 

dedi. 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, video 

konferans yöntemiyle TOBB Türkiye Teknoloji Buluşmaları özel oturumuna katıldı. 

Toplantıya Hisarcıklıoğlu’nun yanı sıra Vodafone CEO’su Engin Aksoy ve Eticaret 

Merkezi CEO’su Merter Özdemir de katıldı. Hisarcıklıoğlu, yüzbinlerce KOBİ’ye ve 

girişimciye ulaştıklarını belirterek, KOBİ’lerin dijital ortama ve yaşanan hızlı 

dönüşüme ayak uydurmalarını sağladıklarını ifade etti. Hisarcıklıoğlu, dijitalleşme ve 

e-ticaretin şu an tüm dünyada en çok öne çıkan konular arasında olduğunu da 

söyledi. 

“TÜM DÜNYA BURAYA GİDİYOR, BİZİM DE BUNU KAÇIRMA GİBİ LÜKSÜMÜZ 

YOK” 

Hisarcıklıoğlu, geçtiğimiz yıl Türkiye’nin e-ihracat hacminin 1,5 milyar dolar olarak 

gerçekleştiğini hatırlatarak, Türkiye olarak daha gidilecek çok yol olduğunun altını 

çizdi. Hisarcıklıoğlu, “Zira dünya genelinde e-ihracatın toplam ihracat içindeki payı 

yaklaşık yüzde 4,4 seviyesinde. Bizdeyse henüz yüzde 1,3’deyiz. Demek ki daha 
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bunu 3 katına çıkartma potansiyelimiz var. Tüm dünya buraya gidiyor ve bizim de 

bunu kaçırma gibi lüksümüz yok” dedi. 

 

Dünyadaki şirketlere baktığında hızla büyüyen şirketlerin tamamının e-ticaret yolunu 

seçtiğini aktaran Hisarcıklıoğlu, bunun teknolojiyi en iyi şekilde kullanmanın sonucu 

olduğunu dile getirdi. Hisarcıklıoğlu, petrol ve doğalgazın devletleri ve elitleri zengin 

ettiğine vurgu yaparak, halkın zenginleşmesinin yolunun ticaretten geçtiğini söyledi. 

Türkiye’nin internet bağlantısı yaygınlığı, kalitesi ve akıllı telefon kullanım oranlarında 

batı ülkelerine benzer bir oran izlediğine değinen Hisarcıklıoğlu, şunları kaydetti: 

“Nüfusun yüzde 90’ı mobil bağlantıya sahip. 50 milyon kişi düzenli olarak her gün 

internete bağlanıyor. İşte biz TOBB olarak bu potansiyeli harekete geçirmek istiyoruz. 

Covid-19 sonrasında da bu alana yönelim hız kesmeden devam edecek. İnternetten 

alışveriş yapmaya başlayan tüketici için e-ticaret bir alışkanlık haline gelecek. Bu 

nedenle işletmelerimiz, ürün ve hizmetlerini dijital ortama taşımak zorunda. TOBB 

olarak özel sektörün dijitalleşmesini ve yeni nesil girişimciliğin gelişmesini hedefledik.” 
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İş dünyası ‘desteksiz kapanmaya’ 

tepkili 
Tam kapanma karası sonrası yeni desteklerin açıklanmaması, mevcut 

desteklerin ise yetersiz kalması STK ve iş dünyası temsilcilerinin 

tepkisine yol açtı. Dünyada genelinde salgın dönemi verilen desteklerde, 

Türkiye alt sıralarda kaldı. Yeme-içmeden turizm işletmelerine, küçük 

esnaftan kayıtdışı çalışanlara kadar bütün Türkiye daha kapsamlı 

destekler bekliyor. 

 
Salgınla mücadele kapsamında alınan, 29 Nisan-17 Mayıs arasındaki tam kapanma 

kararının ardından, hükümetten yeni bir destek açıklaması yapılmadı. İşlerini güçlükle 

yürüttüklerini açıklayan iş dünyası ve STK temsilcileri, hükümetten acil destek 

açıklaması bekliyor. Hazır giyimden yeme-içmeye, turizmden esnaf birliklerine kadar 

binlerce kurumu temsil eden sektör temsilcileri verilen desteklerin yetersiz olduğunu 

belirterek, gelir kaybı yaşayan küçük esnaftan kafe ve restoranlara, turizm 

işletmelerinden kayıt dışı çalışanlara kadar daha geniş kapsamlı desteklerin verilmesi 

gerektiğini söylüyor. Öte yandan tekel bayilerini de kapsayan alkol yasağı getirildi. 

Türkiye’deki salgın süresince verilen desteklerin yetersizliği Uluslararası Para 

Fonu’nin (IMF) raporunda da açıkça görüldü. IMF’nin yayınladığı son rapora göre, 

ülkelerin Gayri Safi Yurtiçi Hasılası’sının (GSYH) pandemi harcamaları oranında 

Türkiye, yüzde 1,5 ile dünya ülkeleri arasında en alt sıralarda yer aldı. 

Öte yandan İstanbul'da, tam kapanma tedbirleri öncesinde il dışına çıkmak 

isteyenler, Anadolu Yakası'nda TEM Otoyolu ve D-100 Karayolunun bazı 

bölgelerinde trafik yoğunluğu oluşturdu. İstanbul’un şehir içi trafik yoğunluğu ise 

zaman zaman yüzde 75’in üzerine çıktı. Eminönü ve Mısır Çarşısı gibi alışveriş 

bölgelerinde ise yaya hareketliliği yoğun yaşandı. 
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Kapanmada bankacılık işlemleri 

nasıl olacak? 
Türkiye Bankalar Birliği (TBB), tam kapanma tedbirleri çerçevesinde 

bankacılık işlemlerine ilişkin duyuru yaptı. 

 
Türkiye Bankalar Birliği (TBB), tam kapanma tedbirleri çerçevesinde bankacılık 

işlemlerine ilişkin duyuruda bulundu. 

TBB duyurusunda, Cumhurbaşkanlığı Kabinesi'nin 26 Nisan 2021'de aldığı karar 

doğrultusunda, İçişleri Bakanlığının 29 Nisan-17 Mayıs'ta uygulanacak tam kapanma 

tedbirleri kararına istinaden, genelgede belirlenen sürelerde geçerli olmak üzere 

bankacılık hizmetleri ve uygulamaları konusunda TBB'nin ilgili hususlarda aldığı 

kararlara ilişkin kamuoyuna bilgi verilmesinin yararlı görüldüğü belirtildi. 

Bankacılık hizmetleri ve şube uygulamaları ile çek işlemlerine ilişkin duyuruda şunlar 

kaydedildi: "Alınan tedbirlerin başarıya ulaşabilmesi için kurallara hassasiyetle 

uyulmasının gerekli olduğu aşikardır. Bu bağlamda, kısıtlama süresince banka 

müşterilerinin işlemlerini şube dışı hizmet kanallarını kullanarak yerine getirmeleri 

önem arz etmektedir. Bankalar toplum, müşteri ve çalışan sağlığının korunmasına 

azami ölçüde dikkat ederek, bankacılık hizmetlerini ve ödeme sistemlerini kesintisiz 

olarak sürdürecektir. Banka şubeleri 10.00-16.00 saatleri arasında, sayıları banka 

yönetimlerince belirlenecek şekilde ve makul sayıda personel ile hizmet verecektir. 

Banka müşterileri bölgelerindeki açık şubelere ilişkin bilgiye ilgili bankaların internet 

sitesi ve diğer iletişim kanallarından ulaşabilirler. 
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Çek işlemlerinde, banka şubeleri kısıtlama süresince açık olduğundan banka 

şubesine gelen müşterinin (çek hamilinin) çekini ibraz ederek, hamil sıfatı ile işlem 

yapılmasını talep etmesi halinde hesapta para varsa çek ödemesi 

gerçekleştirilebilecek, çekin karşılığı hesapta mevcut değilse muhatap banka 

tarafından konuya ilişkin mevzuat hükümlerine göre işlem yapılabilecektir. Sokağa 

çıkma yasağı nedeniyle hamili olduğu çeki bankaya ibraz edemeyen çek hamilleri ise 

Türk Ticaret Kanunu'nun 811. madde hükmünden yararlanabilecektir." 

Müşteri edimleri 

Duyuruda, sokağa çıkma yasağı ve bu kapsamda işlem yapılmak istenen banka 

şubesinin kapalı olması nedeniyle 30 Nisan-14 Mayıs'ta bankalara olan edimlerini 

vadesinde yerine getiremeyecek olan müşterilere, müşterilerin talebi ve taraflarca 

uzlaşılması kaydıyla edim sürelerinin uzatılması hususunda üyelere tavsiyede 

bulunulmasına karar verildiği bildirildi. 

Duyuruda, edimlerini vadesinde yerine getiremeyebilecek olan müşterilerin TBB Risk 

Merkezi'ne yapılan bildirimlerinin Risk Merkezi Genelgesi'nin Mücbir Haller 

Uygulaması'na göre yapılmasının üyelere hatırlatılmasına ve tavsiyede 

bulunulmasına karar verildiği de aktarıldı. 
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Merkez Bankası son rakamları açıkladı: 

Rezervlerde dikkat çeken düşüş 

 
Merkez Bankası resmi rezerv varlıkları, martta bir önceki aya göre yüzde 9 azalarak 

86.7 milyar dolar oldu. Aynı dönemde döviz varlıkları yüzde 12.9 azalarak 46.2 milyar 

dolara geriledi. 

Rezerv tartışmalarınım odağında olan Merkez Bankası, Mart 2021 dönemine ilişkin 

'Uluslararası Rezervler ve Döviz Likiditesi Gelişmeleri' verileri yayımlandı. 

MARTA KIYASLA YÜZDE 9 AZALDI 

Buna göre, resmi rezerv varlıkları martta bir önceki aya kıyasla yüzde 9 azalarak 86.7 

milyar dolara düştü. Aynı dönemde döviz varlıkları yüzde 12.9 azalarak 46.2 milyar 

dolar, altın cinsinden rezerv varlıkları yüzde 4.3 gerileyerek 38.9 milyar dolar oldu. 

Vadesine 1 yıl veya daha az kalmış Merkezi Yönetim ve Merkez Bankası'nın 

önceden belirlenmiş döviz çıkışları (döviz kredileri, menkul kıymetler ve mevduat 

işlemlerinden doğan yükümlülükler) martta bir önceki aya göre yüzde 12.5 azalarak 

26.8 milyar dolar seviyesinde gerçekleşti. Bu tutarın 21.4 milyar doları anapara, 5.4 

milyar doları faizden oluştu. 

20.7 MİLYAR DOLAR BİR AY VADELİ OLARAK KAYITLARA GEÇTİ 

Bu dönemde, Merkez Bankası'nın yurt içi ve yurt dışı yerleşik bankalarla yapmış 

olduğu finansal türev işlemlerinden kaynaklanan net döviz ve altın 

yükümlülükleri 59.8 milyar dolar düzeyinden gerçekleşirken, söz konusu tutarın 20.7 

milyar doları bir ay vadeli olarak kayıtlara geçti. 

Şarta bağlı döviz çıkışları, 1 yıl içinde ödenecek Hazine garantili dış borçlar ile diğer 

yükümlülüklerden (döviz ve altın cinsinden zorunlu karşılıklar bloke hesabı ve 

akreditifler) oluştu. Söz konusu yükümlülükler martta bir önceki aya göre yüzde 7.1 

azalarak 45.9 milyar dolar oldu. 
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17 günlük tam kapanmada 

geçilmeyen köprülere 300 Milyon 

ödenecek 
17 günlük tam kapanmada geçiş garantili köprü ve tüneller için Hazine’den 35 milyon 

402 bin dolar daha çıkacak. 

 

 
Tam kapanma dolayısıyla vatandaş geçim derdine düştü. Ancak, müteahhitlerin keyfi 

yerinde… Geçiş garantili köprü ve tüneller nedeniyle Hazine'den 35 milyon 402 

bin dolar (Yaklaşık 300 Milyon TL) daha çıkacak. 

 

Sözcü'de yer alan haberew göre  17 günlük kapanma süresince, Osmangazi ve 

Yavuz Sultan Selim köprüleri ile Avrasya Tüneli'nden araç geçmeyecek ama toplam 

4 milyonu aşkın araç geçmiş gibi, müteahhitlere ödeme yapılacak. 

Hazine, Yavuz Sultan Selim Köprüsü için 6 milyon 885 bin, Osmangazi Köprüsü için 

23 milyon 800 bin ve Avrasya Tüneli için 4 milyon 717 bin dolar ödeyecek. 

https://www.milligazete.com.tr/haberleri/dolar
https://static.daktilo.com/sites/71/uploads/2021/04/29/osman-gazi.jpg
https://static.daktilo.com/sites/71/uploads/2021/04/29/osman-gazi.jpg
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https://www.milligazete.com.tr/sites/71/uploads/2021/04/29/tam-kapanma-maliyet.jpg?
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Açlık sınırı 2 bin 735 TL'ye yükseldi 
TÜRK-İŞ, mart ayı araştırmasında açlık sınırının 2 bin 735 lira, yoksulluk 

sınırının ise 8 bin 911 lira olarak hesaplandığını açıkladı. 

 
Türkiye İşçi Sendikaları Konfederasyonu (TÜRK-İŞ), çalışanların geçim şartlarını 

ortaya koymak amacıyla her ay yaptığı "Açlık ve Yoksulluk Sınırı Araştırması"nın 

mart ayı sonuçlarını yayınladı. 

Araştırmaya göre, dört kişilik ailenin aylık gıda harcaması tutarı (açlık sınırı) 2 bin 735 

TL'ye yükseldi. 

Gıda harcaması ile birlikte giyim, konut (kira, elektrik, su, yakıt), ulaşım, eğitim, sağlık 

ve benzeri ihtiyaçlar için yapılması zorunlu diğer aylık harcamalarının toplam tutarı 

(yoksulluk sınırı), 8 bin 911 TL olarak belirlenirken, bekar bir çalışanın ‘yaşama 

maliyeti’ ise aylık 3 bin 316 TL oldu. 

Dört kişilik bir ailenin mutfak masrafı bir yıl öncesine göre 391 TL ve aile bütçesi 

1.273 TL artış gösterdi. Yılın ilk üç ayı sonunda, hesaplamaya temel alınan hane 

halkının toplam harcamasına gelen ek yük 476 TL oldu. 

Şubat ayında 'açlık sınırı' 2 bin 719 lira, 'yoksulluk sınırı' 8 bin 856 lira, bekar bir 

çalışanın 'yaşama maliyeti' ise aylık 3 bin 297 lira olarak hesaplanmıştı. 
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Bakan Koca açıkladı: Sputnik aşısı 

mayısta gelecek 
Sağlık Bakanı Fahrettin Koca, Türkiye'nin Sputnik V aşısından 6 ay 

içinde 50 milyon doz almak için anlaşma imzaladığını, ilk sevkiyat mayıs 

ayı içinde gerçekleşeceğini bildirdi. 

 
Bakan Koca, video konferans yöntemiyle düzenlenen Koronavirüs Bilim Kurulu 

toplantısının ardından yaptığı açıklamada, tüm dünya ile birlikte salgın boyunca ağır 

bedeller ödediklerini, yeni bir dünya düzenine sert ve hazırlıksız bir geçiş dönemi 

yaşadıklarını belirtti. 

COVID-19 salgınının hayatın her alanını etkilediğine dikkati çeken Koca, "İş yapma 

usullerinden sevdiklerimize temas etme halimize kadar her alanda yeni bir düzene 

geçiş sancısı yaşadık. Sevdiklerimizi kaybettik. Sevdiklerimizi korumak için onları 

görmemeyi göze aldık." dedi. 

Bu yıpratıcı sürecin beklenenden uzun sürdüğünü ifade eden Koca, "Ülkemizde vaka 

sayılarının ve kayıpların artmasını durdurmak için bir kez daha kısıtlamaları 

sıkılaştırdık. Umarım ödediğimiz bu bedel bu salgından tamamen kurtulmamıza fayda 

sağlar. Kısıtlamaların işe yaraması da tamamen hayatımızdan çıkması da onlara ne 

kadar uyacağımızla ilgili. Eğer bir defada bu kısıtlardan ve hastalıktan kurtulmak 

istiyorsak hep birlikte tedbir ve kısıtlamalara uymalıyız." diye konuştu. 

Bu talebin zorluğunun farkında olduğunu söyleyen Koca, aşı programıyla toplumsal 

bağışıklık elde edilmeden eski günlere dönülmesinin kolay olmayacağını, bu sürecin 

kısalması için kısıtlama ve tedbirlere uyulması gerektiğini vurguladı. 
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50 milyon doz Sputnik V aşısı anlaşması imzalandı 

"Aşı tedariki önümüzdeki 2 ay için güçleşiyor ancak sonrasında aşı bolluğu 

yaşanması bekleniyor." ifadesini kullanan Koca, şu bilgileri paylaştı: "Aşı üreticisi 

sayısı her geçen gün artmaktadır. Üretilen aşıların üretim kapasiteleri de artıyor. 

Bildiğiniz gibi ülkemizde iki aşı kullanıma girdi. Üçüncü olarak ise Sputnik V aşısının 

acil kullanım onayı için son aşamaya gelindi ve aşı tedariki için bir anlaşma da 

yapıldı. Türkiye, Sputnik V aşısından 6 ay içinde 50 milyon doz almak üzere 

anlaşmayı imzaladı. İlk sevkiyat mayıs ayı içinde gerçekleşecektir. Ayrıca bu aşının 

ülkemizde üretilmesi için de teknoloji transferi yapılacaktır." 

İki dozun arasındaki süre 6-8 hafta olacak 

Haziran ayı ile birlikte Biontech aşısının teslim alınan miktarının 30 milyon dozu 

geçeceğini bildiren Koca, "Bugün yaptığımız Bilim Kurulu toplantısında aşıyı 

geliştiren Prof. Dr. Uğur Şahin Hocamızın da görüşünü alarak Biontech aşısının iki 

dozunun uygulanması arasındaki sürenin 6-8 hafta olarak uygulanmasına karar 

verilmiştir. Sinovac için ise zaman zaman sevkiyatta yavaşlamalar yaşansa da artan 

kapasite ile birlikte elimize ulaşan doz miktarı da artacak. Ayrıca diğer aşı üreticileri 

ile de anlaşma zemini ve erken teslimat konularında görüşmeler devam etmektedir." 

ifadelerini kullandı. 

Yerli aşı çalışmaları 

Koca, yerli aşı çalışmalarına da devam edildiğini vurgulayarak, şöyle konuştu: "Yerli 

inaktif aşımız Faz 2 denemelerini tamamladı. Sonuçların değerlendirilmesini takip 

eden önümüzdeki birkaç gün içinde Faz 3 denemelerinin hazırlıkları başlayacaktır. 

Bu yaygın kullanım öncesi son aşamadır. İkinci inaktif aşımız ise Ankara Şehir 

Hastanesi Klinik Araştırma Merkezi'nde Faz 1 aşamasına başlamış ve ilk 

gönüllülerinin aşılanmasını tamamlamıştır. 

Faz 1 çalışması devam eden bir diğer aşı adayımız olan virüs benzeri parçacık aşısı 

ise ilk gönüllülerinin tamamını aşılamış durumdadır. Mayıs ayı sonunda Faz 2 

çalışmasına geçilmesi hedeflenmektedir. Intranazal uygulanacak aşı adayımız için 

ise Faz I çalışması için araştırma ürünü üretilmiştir. Gerekli testler tamamlandıktan 

sonra Faz I çalışmasına başlanacak. Adenövirüs temelli vektör aşı adayımız ise 

üretilmiş ve Faz I aşamasına ulaşmıştır." 

"5 vatandaşımızda Hindistan varyantı gözlendi" 

Mutasyonların, aşı çalışmalarının etkinliğini ve salgının seyrini yakından 

ilgilendirdiğine dikkati çeken Koca, bunun virüsle mücadeleyi güçleştirdiğini belirtti. 

Bakan Koca, bugün dünya genelinde karşılaşılan onlarca mutasyon/varyant türü 

bulunduğuna dikkati çekerek, şöyle devam etti: "Bunlardan bazıları baskın hale 

gelerek hızla yayılırken bazıları sınırlı yayılım göstermektedir. Virüsün kendisini 

değiştirerek yeni formlara girmesi ömrünü uzatsa da bunun bir sonu var. Bu 

mutasyonlar virüsün de hasta etme kabiliyetini sınırlayacak. Şu an ülkemizde en çok 
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görülen mutasyon türü İngiltere varyantıdır. Bunun yanında Brezilya ve Güney Afrika 

varyantları da görülmüştü. Son olarak İstanbul'da 5 vatandaşımızda Hindistan 

varyantı da gözlendi. Ülkemizde bu varyant ilk kez görüldü ve vakalar izolasyon 

altında takip edilmektedir." 

İçinde bulunulan dönemin, salgının kontrol altına alınması ve yaygın aşılamadan 

önceki son kısıtlama olmasını dileyen Koca, şunları kaydetti: "Bu temennimin 

gerçekleşmesi için bu dönemi iyi değerlendirmeli ve sorumlu davranarak kısıtlama ve 

tedbirlere uyumlu hareket etmeliyiz. Sözün gücünün azaldığının farkındayım ama 

sizin gücünüzden hiç endişem yok. Çok direndiniz, çok mücadele ettiniz ve 

yoruldunuz. Sizlerden ricam bir seferberlik haliyle mücadeleye katılmanızdır. Bu 

mücadelenin galibi bizler olacağız. Ramazan Bayramı'nı huzurla karşılamak için 

birlikte mücadele edelim." 
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Mansur Yavaş kapanma öncesi müjdeyi 

verdi. Yüz binlerce kişiyi ilgilendiriyor 
Ankara Büyükşehir Belediyesi Başkanı Mansur Yavaş, 112 bin ailenin 

Başkent Kart’ına 45 milyon 114 bin TL tutarındaki bakiyelerin 

tanımlandığını belirtti. 

 

 

Ankara Büyükşehir Belediye Başkanı Mansur Yavaş, 100 milyon TL’lik destek paketi 

kapsamında yaklaşık 112 bin ailenin Başkent Kartı’na 45 milyon 114 bin TL 

tutarındaki bakiyelerin tanımlandığını açıkladı. 

Mansur Yavaş Twitter’dan yaptığı bilgilendirmede şu ifadelere yer verdi: 

“100 milyon TL tutarındaki destek paketi ödemelerimize devam ediyoruz. 

Sosyal yardım alanlardan kart dağıtımı yapılan 112 bin 785 ailemizin Başkent 

Kartı’na 400’er TL’den 45 milyon 114 bin TL tutarındaki bakiyelerini tanımladık. 

Yaralarımızı beraber sarıp beraber iyileşeceğiz.” 
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"Yandım Allah" diye feryat edenler 

çoğalıyor 

 
Alaattin AKTAŞ  

29 Nisan 2021 Perşembe 

 

✔ Şehiçi ulaşım yoğunluğunu azaltacak şekilde işyerlerini kapatmak yerine 

polise dolmuş kovalattık. Sonuç, o kapanma şimdi kaçınılmaz hale geldi. Ama 

bir yılda köprünün altından çok sular aktı; vatandaşın ekonomik durumu çok 

daha bozuldu. Geçen yıl bir ay kapanmayı bile kaldırabilecek esnaf, gücünü 

tüketti ve şimdi ne yapacağını bilemez hale geldi. 

Sorun suya atılan taşın yarattığı halkalar gibi giderek büyüyor. Bu köşede dün de 

yazdık; geç kaldığımız için, önlemleri zamanında almadığımız için şimdi çok daha 

büyük bir sorunla karşı karşıyayız. 

Hekim olmaya bile gerek yok, herkes bilir; basit bir yaranın, basit sayılabilecek bir 

damar tıkanıklığının zamanında tedavi edilmezse insanın başına çok büyük dertler 

açması muhtemeldir. 

Aspirin tedavisi denilebilecek türde kararlarla yarım yamalak önlem alarak neredeyse 

bir yılı bir anlamda heba ettik. 

Başlangıçtaki önlemleri(!) unutmadık henüz; hafta sonu sokağa çıkma yasağını 

yasaktan birkaç saat önce açıkladık. İnsanların marketlere hücum edip omuz omuza 

alışveriş yapmasını ve hastalığı yaymasını istesek, ancak bunu yapabilirdik zaten. 

Hafta sonları uygulanan sokağa çıkma yasaklaması, belli işyerlerinin kapalı kalması... 

Hep küçük küçük ve kesin sonuç vermeyen önlemlerdi. Gerçi hiçbir önlemle kesin 

sonuç elde edilmesi mümkün görünmüyordu ama yapılanların işe yaramadığı da 

ortadaydı. 

Umudumuz aşıydı; aşı bulunacak ve sorun geride kalacaktı. Onu da elimize 

yüzümüze bulaştırdık. En sonunda Sağlık Bakanı da itiraf etmek zorunda kaldı; Çin 



29.04.2021 

19 

 

firması taahhüdünü yerine getirmiyor ve bize yeterince aşı vermiyordu. Bu nasıl bir 

anlaşmaydı, yaptırımı yok muydu, o konuda da kimse bilgi sahibi olamadı. 

Hani biraz da dalga geçer bir şekilde hala "Aşı olmaktan kaçınmayın" denilmiyor 

mu! Çin aşısı olmak isteyenlere ilk doz için randevu verilmiyor bile. 

Yine geçen yıla dönelim; koronanın ilk ortaya çıktığı döneme... Şimdi şehirlerarası 

seyahatlere yasak getiriyoruz ya, o zaman havayoluyla seyahati teşvik edecek 

önlemler almıştık. Herhalde dünyada böyle bir teşvik hiçbir ülkenin aklına 

gelmemiştir. 

Başka yaptıklarımız da oldu; örneğin konut kredisi faizlerini hiç gerçekçi olmayan 

düzeye çektik. Bunun korona ile ne ilgisi var demeyin, yoktu ki! Orada amaç 

başkaydı, herhalde o amaca da ulaşıldı. 

KONGRELER, CENAZELER... 

Kongrelerimizi yaptık; kongrelere gidip gelirken maskeleri mendil gibi sallayarak 

otobüslerin içinde dans ettik. Hangi çılgın polis bu otobüsleri durdurup çok yolcu var 

diyecek, kim ceza yazabilecekti ki! 

Vatandaş en yakınını 20-30 kişiyle toprağa verebilirken, kimi muteber kişilerin 

cenazelerinde iğne atsan yere düşmeyecek görüntüler izledik. Böyle bir cenazeye 

katılan Sağlık Bakanı ne dedi; cenazede bu ölçüde bir kalabalık olabileceğini tahmin 

etmediğini, ama etmesi gerektiğini, dolayısıyla hatalı davrandığını itiraf etti. Bunu 

söyleyen bakan, bir süre sonra benzeri başka bir cenazede yine saf tuttu. Ama 

vatandaşa uyarı hiç eksik olmadı; "Aman ha, cenazelerde kalabalık 

olunmasın" diye öğüt verildi. 

POLİSE DOLMUŞ KOVALATTIK... 
Bilim insanları bir yıldır adeta tam kapanma olması gerektiğini söylüyor. Üç gün şu 

işyerleri kapansın, onlar açıldıktan sonra beş gün şunlar; olmuyor, olmadığı görüldü. 

Şimdi çaresiz kalındı ve tam kapanma... 

Ancak Türkiye bir yıl önceki Türkiye değil. Gelirler bir yıl öneki gelir değil. Toplum, 

ekonomik yönden bir yıl öncesini mumla arıyor. Kabul edelim; bir yıl önce genel 

olarak bireyler de, devlet de ekonomik yönden şimdiye göre çok daha iyi durumdaydı. 

Her geçen gün bir zayıflama oldu. Ve şimdi neredeyse en güçsüz duruma gelinmiş; 

haydi tam kapanma deniliyor. 

Aslında adı tam kapanma da, tuhaf tercihler, pek anlam verilemeyen detaylar da var. 

Öyle görünüyor ki koronanın en çok nerelerde bulaştığı konusunda bile kafamız hala 

karışık. Öyle olmasaydı özellikle büyük kentlerde şehiriçi ulaşımı rahatlatacak 

adımları çok önce atmış olurduk. Biz ne yaptık; polise dolmuş kovalattık. İnsanlar 
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işine gitmek zorundaysa o dolmuşa binecek, başka çaresi yok ki! O işyerleri için 

önlem düşünmek varken, dolmuşların peşinde koşmak... 

"İyi ya işte, şimdi işyerlerinin çoğu kapatılıyor, dolmuş kovalamaca da sona 

eriyor" denilebilir. Çok geç! 

Kimse yanlış yere çekmeye kalkışmasın, ne yazık insanların açlıktan nefesi kokuyor, 

o duruma gelindi. Ve artık sorun ücretli çalışanları da aşmış durumda. Hele bugün 

başlayacak kapanmada... 

Tam kapanma kararı açıklandığından beri mesaj yağıyor. Öncelikle söylenen 

şu: "İnsanlar neredeyse üç hafta evinde kalacak, bu üç gün önce 

mi haber verilir?" 

Buradaki zaman darlığıyla şikayet konusu edilen evin eksiğini gediğini gidermek 

değil. Parası olan her şeyi her zaman alabilir. Sorun, bu süre boyunca tümüyle 

kapanacak özellikle küçük esnaf açısından borç, alacak, ödeme gibi işlere çok az 

zaman kalıyor olması. 

FIRINCININ ARABASI BOZULURSA NE OLACAK? 
Önemsiz gibi görünen o kadar çok ayrıntı var ki... Örneğin oto tamircileri bu süre 

içinde tümüyle kapalı. Yıllardır tanıdığım bir tamirciyi aradım, söyledikleri ilginçti: 

"Bu sürede çalışacak işyerleri var, örneğin fırınlar, ekmek bayileri, taksiler. 

Fırıncının arabası bozulsa ve ekmek dağıtımı yapamaz hale gelse, o arabayı kim 

tamir edecek? 

Ya da başka ticari bir araç arızalansa?" 

Bir başka şikayet konusu... Hırdavatçı bir esnaf, "Biz kapalı olacağız, iş 

yapamayacağız, ama (ismini de veriyor) falanca zincir marketin hırdavat reyonu 

çalışacak" diyor ve soruyor: "Bu yapılan haksızlık değil mi?" 

Ve yine dün de yazdığımız gibi yevmiyeli çalışanlar... İnşaat işçileri, hamallar, 

sanayideki çıraklar, kalfalar... Bunlar için bir yardım söz konusu mu? Yok tabii ki. 

Aslında pek şaşılacak bir durum olduğu da söylenemez. Türkiye, GSYH'ye oranla 

vatandaşına en az yardım yapan ülkelerin başında geliyor. Oran yalnızca yüzde 1.1 

düzeyinde. Dolayısıyla herkes başının çaresine bakmak durumunda, ne yazık ki 

gerçek bu... 

  

https://www.dunya.com/
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Abdulkadir Selvi 

Erdoğan 2023 seçimlerini hedef 

gösterdi 

29 Nisan 2021 

Cumhurbaşkanı Erdoğan AK Parti’ye hedef olarak 2023 seçimlerini gösteriyor. 

Erdoğan, kabine değişikliğinin ardından konuştuğu AK Parti grubunda, “Artık, 

genel merkezimizle, Meclis grubumuzla, kabinemizle, beldesinden iline kadar 

tüm teşkilatlarımızla 2023’e odaklanmamız gereken bir döneme girdik” demişti. 

Çünkü Erdoğan, 2023 seçimlerini kader seçimi olarak görüyor. 

Salı günü AK Parti’nin MKYK toplantısı vardı. Toplantıya MKYK üyeleriyle birlikte 

Merkez Disiplin Kurulu, Parti İçi Demokrasi Hakem Kurulu ile Siyasi Erdem ve Etik 

kurulu üyeleri de katıldı. Yeni dönemde toplantılarda yedek üyeler de yer 

alıyor. Erdoğan, “Asıl, yedek üye yok. Hepimiz sahada olacağız” demişti. 

Erdoğan toplantının açılışında, “Artık yeni bir dönem başladı. Arkadaşlar sahada 

olacağız. 2023 seçimlerine kadar hepimiz sahaya çıkacağız, sahada çalışacağız. 

Artık masada oturmak yok” diyor. 

 

‘KANDİL’E NE ZAMAN GİRİLECEK’ SORUSUNA SOYLU NE CEVAP VERDİ 

PKK’nın ilkbaharla birlikte Türkiye’ye sızma girişimini önlemek için Pençe-Şimşek ve 

Pençe-Yıldırım harekâtları sürdürülüyor. Sadece operasyon yapılmıyor. PKK’nın 

Türkiye’ye sızmasının önüne kalıcı ve geçici üslerle duvar örülüyor. 

Bu arada sahadaki teröristlerle onların sevk ve idaresini yapan sözde komuta 

merkezleri arasında irtibatı koparmak için Kandil’deki yerleri havadan vuruluyor. 

PKK’nın yönetim merkezi olması nedeniyle Kandil’in sembolik önemi var. 

İçişleri Bakanı Süleyman Soylu, AK Parti MKYK toplantısında terörle mücadeleye 

ilişkin kapsamlı bir sunum yapıyor. Süleyman Soylu, PKK ve DEAŞ başta olmak 

üzere terörle mücadelede çok başarılı bir bakan. Soylu, PKK’ya yönelik operasyonlar 

hakkında bilgi verirken bir üye, “Kandil’e girer misiniz?” diye soruyor. Soylu, 

“Mücadelemiz baki, devam ediyor” diye karşılık vermekle yetiniyor. 

https://www.hurriyet.com.tr/yazarlar/abdulkadir-selvi/
https://greenpetition.com/tr/magaza/?utm_source=native&utm_medium=cpc&utm_campaign=april_2021_conversion_desktop&tblci=GiDzPo1wMQUH3Nnp0WB3qZk9sqn4MdhC0ugqe3o8tuE7cSCvnlQozLDbq6qG0sk5#tblciGiDzPo1wMQUH3Nnp0WB3qZk9sqn4MdhC0ugqe3o8tuE7cSCvnlQozLDbq6qG0sk5
https://greenpetition.com/tr/magaza/?utm_source=native&utm_medium=cpc&utm_campaign=april_2021_conversion_desktop&tblci=GiDzPo1wMQUH3Nnp0WB3qZk9sqn4MdhC0ugqe3o8tuE7cSCvnlQozLDbq6qG0sk5#tblciGiDzPo1wMQUH3Nnp0WB3qZk9sqn4MdhC0ugqe3o8tuE7cSCvnlQozLDbq6qG0sk5
https://www.hurriyet.com.tr/yazarlar/abdulkadir-selvi/
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PKK ile mücadelede bazı soruların yanıtı o anda, bazılarının yanıtı ise sahada verilir. 

 

VANLILARA MÜJDE, İRAN’LA SINIR KAPILARI AÇILIYOR 

VAN ekonomisine İranlı turistlerin katkısı önemli. Pandemi sürecinin uzaması ile bir 

de İranlı turistler gelmeyince Van ekonomisi zarar gördü. 1 milyar dolarlık bir kayıptan 

söz ediliyor. Özellikle 21 Mart’ta yani Nevruz’da İranlılar tatil ve eğlence için Van’ı 

tercih ediyorlardı. Van’a gelen 500 bin İranlı turistten söz ediyoruz. 

İran’dan İstanbul’a, Antalya’ya uçakla gitmek mümkün ama sınır kapıları kapalı 

olunca Van’a geçmek mümkün olmuyor. Van’la İran arasında Kapıköy, Gürbulak ve 

Esendere gümrükleri hizmet veriyor. 

Vanlılara buradan müjdeli bir haber verelim. Cumhurbaşkanı Erdoğan talimat verdi, 

17 Mayıs’tan sonra üç sınır kapısı da açılıyor. 

 

İRAN’LA SINIR KAPILARI AÇILIYOR 

Salı günü AK Parti’nin MKYK toplantısı vardı. Toplantının ardından 

Cumhurbaşkanı Erdoğan’la birlikte iftar yapıldı. İftarda MKYK üyesi ve eski Van 

milletvekili Burhan Kayatürk, Fatih Çiftçi ve Zahir Soğanda ile birlikte 

Cumhurbaşkanı Erdoğan’a Türkiye ile İran arasındaki üç sınır kapısının kapalı 

olmasının Van ekonomisine büyük zarar verdiğini anlatıp, açılması için talimat 

vermesini istiyor. Abbas Aydın ile Abdülmecit Tarhan da onlara destek 

veriyor. Burhan Kayatürk’ü dinleyen Erdoğan, “Haklısınız” diyor. Hemen oradan 

Ticaret Bakanı Mehmet Muş ile Sağlık Bakanı Fahrettin Koca’yı arayarak üç sınır 

kapısının 17 Mayıs’tan sonra açılması için talimat veriyor. 

Şimdi Van, Ramazan Bayramı’nda iki bayramı birlikte yapmaya hazırlanıyor. 

 

İSTANBUL’DA HALK EKMEK KAVGASI 

ORHAN Veli’nin, 

“Yüz karası değil, kömür karası 

Böyle kazanılır ekmek parası” 

Dizelerini çok seviyorum. 

Gerçi Orhan Veli onu Zonguldak’ta ekmeğini kömür ocaklarından çıkaran madenciler 

için yazmış ama İstanbul’da ekmek büfeleri üzerinden yaşanan tartışma nedeniyle 

dilime yerleşti. 

 

İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı Ekrem İmamoğlu, AK Partili Üsküdar ve 

Beyoğlu belediyelerinin Büyükşehir’e ait Halk Ekmek büfelerinin kuruluşuna engel 

olduğunu söylüyor. Halkın ucuz ekmeğe ulaşmasının engellendiğini savunuyor. 

Söz konusu ekmek kavgası olunca akan sular durur. 

Çünkü ekmek davasının iktidarı muhalefeti olmaz. 

ENGEL OLMADIK 

Bunun üzerine Esenler Belediye Başkanı Tevfik Göksu’yu aradım. 
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“Biz engel olmadık. Tam aksine 117 büfe vardı. Biz 142 büfe daha ilave ettik. 

Halk Ekmek büfelerinin kurulmasına izin verirken, şehit yakınlarına, gazilere ve 

yüzde 40 ve üzerinde engellilere verilmesi şartını getirdik. Bir de bu büfelerin 

nereye konulacağı konusunda ilçe belediyesinden uygun görüşü alınması 

gerekiyor” dedi. 

Peki sorun nereden çıkıyor? Üsküdar’da, Beyoğlu’nda gerilim neden yaşandı? 

HALK EKMEK KRİZİ AŞILDI 

Tevfik Göksu, “Ben imzaladım. Ama Büyükşehir Belediyesi, ilçe 

belediyelerinden uygunluk görüşü almaya tenezzül etmiyor. Kibirli davranıyor. 

Ekmek konusu hassas bir konu olduğu için bilinçli olarak kriz çıkarıyor” dedi. 

İmamoğlu bu işi krize dönüştürmek isteyebilir ama ekmek konusu AK Parti içinde de 

hassas olunması gereken bir konu değil mi? Buradaki algıyı iyi yönetmek gerekiyor. 

Tevfik Göksu da aynı kanaatte. Zaten AK Partili belediyelerle koordinasyon 

sağlanıp, sorun çözülmüş. 

 

BAKKALLARDA SATILACAK 

Tevfik Göksu, “Mayıs ayında Belediye Meclisi’ne Halk Ekmek’in bakkallarda 

satılması yönünde teklif getireceğiz. Böylece halkımız mahallesinden 

bakkaldan Halk Ekmek’i alabilecek” dedi. 

Söz konusu yoksulun ekmeği olunca hizmette yarışmak gerekiyor. 

ERDOĞAN’IN ESNAFLA İFTARINDA NE KONUŞULDU? 

CUMHURBAŞKANI Erdoğan tam kapanma kararını açıkladığı Bakanlar Kurulu 

toplantısından sonra Cumhurbaşkanlığı Külliyesi’nde esnaf temsilcileri ile iftar yaptı. 

Hazine ve Maliye Bakanı Lütfü Elvan ile Ticaret Bakanı Mehmet Muş’un da hazır 

bulunduğu iftarla ilgili olarak TESK Başkanı Bendevi Palandöken’i aradım. Bendevi 

Palandöken, “Cumhurbaşkanı zincir marketlerin pazar günü açılmayacağını 

açıkladıktan sonra bizimle iftara geldi. ‘Efendim biz asıl iftarı verdiğiniz müjde 

ile yaptık’ dedim” dedi. Erdoğan tebessüm etmiş. “Mahalle bakkalı bizim 

kültürümüzün bir parçasıdır. Mahalle bakkalını yaşatmamız lazım. Ahilik 

kültürünü devam ettirmemiz lazım” demiş. 

 

Bendevi Palandöken en tecrübeli başkanlardan biri. İftarı fırsata çevirip, 

Cumhurbaşkanı Erdoğan’a esnafların talepleriyle ilgili 12 maddelik bir mektup 

iletmiş. Aradığımda Ticaret Bakanı Mehmet Muş’la bu öneriler ile ilgili olarak yaptığı 

görüşmeden çıkıyordu. 
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Esfender KORKMAZ 

Siyasi iktidarın halka faturası çok 

ağır oldu 
 

28 Nisan 2021 Çarşamba 

 

Pandemi Türkiye'yi kötü dönemde vurdu. Zira pandemiden önce zaten ekonomik 

durgunluğa girmiştik. İşsizlik artmıştı. Türkiye 2017 yılında insan hakları ve siyasi 

özgürlükler olarak özgür olmayan statüye gerilemişti. Bunlar yetmiyormuş gibi siyasi 

iktidar pandemide ideolojik çizgiye ağırlık vermeye başladı. İstanbul Anlaşmasından 

çekilmesi, Gezi Parkı'nın bir vakfa devredilmesi, İBB'nin Halk Ekmek büfelerini 

engellemeye çalışması, Ayasofya'nın müze olmaktan çıkarılması, HDP'yi kapatma 

projesi. CHP Genel Başkanı ve milletvekilleri için fezleke çıkarılması pandemiyle 

birlikte daha ağır bir fatura olarak topluma yansıdı. Bu faturanın maliyeti giderek 

artıyor. Çünkü halka yeni faturalar çıktı ve buna karşılık hükümetin pandemi desteği 

diğer ülkelere göre çok zayıf kaldı. 

 

1- Basında yer aldığı şekliyle IMF, üye ülkelerin pandemi harcamalarının Gayri Safi 

Yurtiçi Hasıla'ya oranını gösteren bir araştırma raporu yayınladı. Raporda Ocak 

2020'den Mart 2021'e kadar hükümetlerin yaptığı ekonomik destekler ve sağlık 

harcamaları baz alınarak, hangi ülkenin halkına ne oranda destek verdiği açıklandı. 

 

Türkiye de dünyada pandemi nedeni ile halka en düşük destek veren ülkeler (yüzde 

2,5) grubuna girdi. En düşük destek grubunda yer alan diğer iki ülke Meksika ve 

Arnavutluk oldu. 

 

Bu tabloya rağmen, Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu, 18 Nisan'da yaptığı açıklamada 116 

ülkenin Türkiye'den yardım talebinde bulunduğunu ve bunların 44'üne yardım 

gönderildiğini söylemişti. 

 

Ne demek lazım? Diyecek tek söz var; ''Kendisi muhtac-ı himmet bir dede/ Nerde 

kaldı gayrıya himmet ede.'' 

 

İngiltere de tam kapama yaptı. Ama KDV yüzde 15'ten yüzde 5'e düşürüldü. 

Dükkanların açılış masrafları için 18.000 Sterlin hibe yapıldı. Stopaj da üç ay 
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alınmayacak. Çalışmayanların maaşlarını devlet ödüyor. İşletme giderlerine yüzde 

130 oranında vergi iadesi yapılıyor. İlk konut alanların borcuna devlet kefil oluyor. 

 

2- Öte yandan destek bir yana, tersine hükümet, vergi olarak halka yeni yükler getirdi. 

Geçen sene otomobiller üstünde vergiler artırıldı. Türkiye'de orta gelir grubu da artık 

otomobil alamıyor. Devletten arsa kiralamış, turistik tesislerin irtifak hakkı ve 

ecrimisilleri, cirolarının yüzde 40'ına kadar çıkarıldı. Bu tesislerin 2018 kur şokundan 

sonra devlete ödedikleri kira parası Yİ-ÜFE esasına göre yüzde 46 oranında artmıştı. 

Yani turizmi hükümet pandemiden daha fazla vurdu. 

 

3- Sağlık Bakanı, Çin hükümetinin taahhüt ettiği takvime uymadığını söyledi. Çin'den 

gelen aşı paketlerinin üzerinde "Keymen İlaç" yazıyordu. Devlet neden aracı firma 

kullanıyor? Çin aşısının maliyeti neden açıklanmadı? Rus aşısı için de aracı bir firma 

olduğu yazıldı. Anayasa'nın 56. maddesine göre devlet halkın sağlığından 

sorumludur. Pandemide dahi siyasi yandaşlara ithalat imtiyazı vermenin maddi ve 

manevi faturası halka çıkıyor. 

 

4- İktidarın açık veya kapalı, bilerek veya bilmeyerek siyasi İslam'a destek vermesi, 

ekonomik, sosyal ve siyasi sorunların boyutunu artırdı. AKP ta baştan beri devleti 

Gülen cemaatine emanet etti. Ama devleti paylaşma hırsı ideolojinin önüne geçince, 

darbe teşebbüsü oldu. Sonrasında devlet parti devleti oldu. 

 

Amirallere elektronik kelepçe takılması, halkın moralini bozdu. 

 

Siyasi İslam'ın kendi arasında kavgasının maliyeti, ekonomik ve siyasi istikrarı 

altından kalkamayacağımız şekilde bozdu. 
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İbrahim Kahveci 

Sıcak ekmek hakkı 

İBB yeni Halk Ekmek büfesini Üsküdar’da kurarken, engel çıkaran Üsküdar 

Belediyesi’ne bir annenin feryadı: “Biz de istiyoruz sıcak ekmek yemeyi... Yeter artık 

ya, insanları canından ettiniz. Kuyruklarda bekliyoruz saatlerce. Yöneticiler bir de siz 

gelin şu kuyruklara...”  

Kuyruklar ülkesi olacağız dediğimde “Muhaliflik, hainlik yapıyorsun” diyorlardı.   

Hatta şunu söyleyeyim: Mevcut yönetim anlayışı sürerse ileride kuyruğa girecek ürün 

de olmayacak. Bunu da not edin bir kenara.  

Mesele bu değil.  

Mesele yaşadığımız paradoks.  

Hala anketlerde iktidar ittifakı önemli oy oranını gösteriyor. Bu müthiş bir başarı.   

Artık toplum ekonomik yoksulluğu, açlığı, sefilliği, işsizliği cezalandırmıyor. Aç kalırım, 

işsiz kalırım, sefil kalırım, perişan olurum ama oy tercihimi değiştirmem diyor.   

Bakın önceki gün IMF verileri açıkladı: Dünyada gelirine oranla kendi halkına en az 

destek çıkan 3 ülkeden biri oldu Türkiye. Burada zenginlik meselesi eğil, gelire oranla 

destek hesaplanıyor.   

Rakamlara göre Milletine zırnık vermemiş ülkelerden biriyiz.   

Ama aynı aylarda, haftalarda ve günlerde aklımız fikrimiz Kanal İstanbul olmuş. 

Mesela Cumhurbaşkanı Erdoğan inatla yapacağız ve bu yazın da temelini atacağız 

diyor.   

Millete para yok   

ama   

Kanal İstanbul’a para oluk oluk...  
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İşte bu paradoksal duruma rağmen oy paradoksu da ilginç.  

*** 

Rize İkizdere’de benim annem, anneannem gibilerinin seslerini duyuyorum. “ala 

belanuzu versun” diyordu teyze.   

Kime karşı... Kime karşı yeşilini, deresini, ormanını koruyorlar? Cengiz İnşaat...  

Kim o? Rizeli... Mesut Yılmaz zamanında aşina olduk ve artık Türkiye’nin kamu ihale 

kralı.  

Cumhurbaşkanı Erdoğan nereli? Rizeli...  

Oylar kime verilmiş: Nerede ise tamamı Cumhur İttifakına  

Ama olsun. Bizlerin görevi Milletin bilinçli olmasa bile hakkını, hukukunu savunmak 

durumundayız.   

Durumu anlatmak zorundayız.   

Yoksa biz de ileri yıllarda “bi şey yapın, arkadaş bi şey yapın. Çocuklarınız burayı 

görmek istiyorsa bi şey yapın” demeye başlarız.   

*** 

Esnaf Odası Başkanı Bendevi Palandöken sanırım son cesaret ile konuştu: “Biz 

krediyi aldık ödeyemiyoruz. Elektrik, su, doğalgazda, kirada en azından yanında 

çalışanın sigortası devlet tarafından yatırılacak. Bir 10 bin lira sektörüne göre 5 bin 

liradan hibe destek verilecek. Yani bitme noktasına geldi.”  

TÜSİAD Başkanının işsizlik ve hayat pahalılığı geleceğimizi tehdit eder duruma geldi 

sözü de önemli.    

İç politika olsun, dış politika olsun her nedense çok başarısız sonuçlar elde ediyoruz. 

Rusya turist konusunda Türkiye’ye uçuşları yasaklarken Mısır’ı tercih ediyor. 2015 

yılından beri uçmadığı Mısır’a yeniden uçuşları başlatıyor.   

Haziran sonrası için ise tur operatörlerine Türkiye için uyarı vererek Tanzanya ile eş 

değerde tuttuğunu gösteriyor. Rusya Başbakan Yardımcısı Golikova, tur şirketlerine 

çağrıda bulunarak Türkiye’ye ve Tanzanya’ya 1 Haziran’dan sonraki dönem için 

yetkililer karar verene kadar tur satışı yapılmamasını söyledi.  

Bunlar acı gelişmeler.   
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Rusya PKK’yı terör örgütü olarak tanımıyor. Sözde Ermeni soykırım iddiasını yıllar 

önce tanımış bir ülke ama biz hala ABD karşısında Rusya’yı aklımızdan 

çıkartamıyoruz.   

*** 

Saraylarımız müthiş...  

Altın veya altın renginde koltuklar, musluklar, odalar... Bahçeli ile Erdoğan’ın iftar 

görüntüsü verdikleri o salon mesela.   

Bir de Üsküdar meydanında “Sıcak ekmek yemeyi biz de istiyoruz” diyen vatandaş ya 

da anne...  

Uçaklarımızın sayısı 13 ya da 14 mü bilmiyorum ama daha bu yıl yeni yeni makam 

araçları da alındı.   

Ama “bi şey yapın, bi şey yapın yoksa buralar gidecek” diyen İkizdereli vatandaş...  

Tam bir paradoks ülkeyiz.   

Yaprak döker bir yanımız  

Bir yanımız bahar bahçe...  
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29 Nisan 2021, Perşembe 

BAŞYAZIMEHMET BARLAS 

İçki yasağı ve kaçak içki sorunu 
 

Tam kapanmayla birlikte alkollü içkilerin satılmasının yasaklanması, çok doğal olarak 

endişeli yorumları da beraberinde getirdi. Çünkü bu ülkede kaçak içki yapımından 

insanların kitle halinde öldüklerini defalarca gördük. Alkollü içkilerin satışı 

yasaklanınca herhalde bazı bağımlılar kaçak içkilere yönelecektir. 

 

Libya örneği 

Aslında bu alkollü içkilerin yasaklanmasının geçmişteki en çarpıcı 

örneği Kaddafi Libya'sıdır... 1969'da Kaddafi darbe yapıp Sünusileri devirdiği zaman, 

bir günlüğüne içki yasağı da gelmişti. Ben Libya'ya iki kez Kaddafi ile söyleşi yapmak 

için gittiğimde, garip sahnelere tanık olmuştum. Örneğin, Trablus gümrüğünde bir 

İngiliz'in bavulunu açtılar ve bavuldaki bir şişe viskiyi taşa vurup kırdılar. 

 

İki ülke 

Ertesi sefer Libya'ya gittiğimde evlerde alkollü içki üretiliyordu. Bu 

arada Malta'dan, İtalya'dan gelen uçaklardaki Libyalılar zom sarhoştular. Bu 

arada Suudi Arabistan'daki alkollü içki yasağının, bu ülkenin çok varlıklı azınlığı için 

bir sorun olmadığını da biliyoruz. 

Yıllar önce Hindistan'a gittiğimde Bombay'ın bulunduğu Maharashtra Eyaleti'nde 

Başbakan olan Morarji Desai fanatik bir Hindu olduğu için içkiyi yasaklamıştı. Ama 

biz gazetecilere hükümet her gün bir şişe viski tahsis ederdi. 

 

FETÖ'yü unutmayın 

İnançlar nedeniyle alkollü içkilerin yasaklanması meselesine gelince... Bu Fetullah 

Gülen ülkede yönetimi eline geçirip, İran benzeri bir Humeyni modeli darbeyle 

işbaşına gelseydi, herhalde ilk iş olarak alkollü içkileri yasaklardı. Yani bazıları için 

darbe yapıp kendi halkına ateş açmak mübahtır ama alkollü içki de yasak olmalıdır. 

 

Artık yeter 

Bu tam kapanma dilerim son olur. Özgürce evlerimizden çıkıp dolaşabiliriz ve canı 

isteyen de gidip özgürce alkollü içkileri satın alabilir. Ve dilerim bu geçici yasak 

süresince kaçak içkiden ötürü can kaybı pek olmaz. 

  

https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/haberleri/libya
https://www.sabah.com.tr/haberleri/trablus
https://www.sabah.com.tr/haberleri/malta
https://www.sabah.com.tr/haberleri/italya
https://www.sabah.com.tr/haberleri/suudi-arabistan
https://www.sabah.com.tr/haberleri/hindistan
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
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TÜİK Başkanından itiraf gibi 

açıklama... Rica üzerine veriler 

değişiyor mu 
TÜİK Başkanı Meclis'te itiraf gibi açıklamalarda bulundu. CHP'li Taşcıer 

duruma, "Tam da düşündüğümüz gibi, TÜİK verilerinin ricalarla değiştirildiğini 

bizzat başkanın ağzından duymuş olduk." diye tepki gösterdi. 

 

TBMM'de kurulan "Kadına Yönelik Şiddetin Sebeplerinin Tüm Yönleriyle 

Araştırılarak Alınması Gereken Tedbirlerin Belirlenmesi Amacıyla Kurulan 

Meclis Araştırması" Komisyonu bugün TÜİK Başkanı Prof. Dr. Sait Erdal Dinçer’i 

dinledi. 

Bir kamu kurumu olan Türkiye’deki bütün verileri toplayan TÜİK’in Başkanı Dinçer, 

komisyonda çok konuşulacak ifadeler kullandı. 

“BİLGİLERDE EKSİKLER VEYA RİCALAR…” 

Dinçer, şunları kaydetti: 

“Takdir edersiniz ki ben de şunu söylemek istiyorum: Biz verilerimizi iki ana 

gruptan elde ediyoruz. Birisi, kendimiz direkt, doğrudan elde ederiz; diğeri ise, 

idari olarak kamu kurum kuruluşlarında veya STK'lerden elde ettiğimiz veriler 

vardır. Şimdi, bu verilerin elde edilmesinde maalesef ki kendi elde ettiğimiz 

verilerle ilgili herhangi bir sıkıntım yok amma velakin diğerleri ile elde edilen 

bilgilerde eksikler veya ricalar veya yapılan protokoller sonucunda bazı şeyleri 

yani tam şunu deme istiyorum: İstenilen boyuttaki tüm veri miktarına 

ulaşılamayabiliyor. Bunun için de çalışmalarımız en hızlı şekilde devam ediyor." 

Dinçer, özetle TÜİK’in verilerinde eksiklikler olduğunu söyledi, “ricalar veya yapılan 

protokollerin” neye sebep olduğunu açıklamadı. 

CHP’Lİ TAŞCIER’DEN TEPKİ: RİCA ADI ALTINDA MÜDAHALELERİN 

OLDUĞUNU AÇIKLAMIŞ OLDU 

CHP Ankara Milletvekili Gamze Taşcıer ise TÜİK Başkanı Dinçer’e tepki gösterdi. 
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CHP’li Taşcıer şunları kaydetti: 

"TÜİK Başkanı iki itirafta bulundu, ki biri büyük bir skandaldır. Kuruma yeni atanan 

Başkan koltuğa oturmadan önce, dışarıdan baktığında kurumun yayınladığı verilerle 

ilgili kendisinin de şüpheleri olduğunu söyledi. Şaşırmadığımız üzere koltuğa 

oturunca fikri hemen değişmiş. Verilere müdahale edilmediğini görünce mutlu olmuş. 

Aynı başkan konuşmasının devamında bir diğer skandal ifadeyi kullandı. Elde 

edilen verilerde ricaların etkisi olduğunu söyledi. Ağzından kaçan şeyin 

büyüklüğünü duyunca da hemen konuşmasını kesti ve sorularımıza cevap 

vermedi. Bu çok ama çok büyük bir skandal ve itiraftır. TÜİK'in açıkladığı 

istatistiklere rica adı altında müdahalelerin olduğunu açıklamış oldu. 

Tam da düşündüğümüz gibi, TÜİK verilerinin ricalarla değiştirildiğini bizzat 

başkanın ağzından duymuş olduk. Tüm Türkiye'ye hayırlı uğurlu olsun, bu 

konudaki soru işaretleri artık kalkmıştır. Bakalım koltuğa yeni oturan Başkan'a 

İletişim Başkanlığı nasıl bir açıklama yapmasını ve cümlesini çevirmesini 

söyleyecek bekliyoruz. Ama gerçekler ağızdan çıkmıştır. Bu ifade malumun 

ilanı, suçun ikrarıdır..." 

 


